
Příbramské klubko 

Předsedkyní Příbramského klubka je Kateřina Pechová z Městské knihovny Dobříš. 

V současnosti toto Klubko sdružuje 13 knihoven s 23 členy. Klubko podalo prostřednictvím 

SKIP 02 žádost o 3 dotace na MK ČR, které byly schváleny, a v roce 2018 se sešlo celkem 

pětkrát. 

Pro větší motivaci dětí v soutěži KKS jsme nabídli výhercům regionálních kol jarní výlet 

do  FARMA PARKU SOBĚHRDY.  V únoru 2018 se knihovnice Příbramského klubka sešly v 

Městské knihovně v Mníšku pod Brdy a zde jsme vybraly celkového vítěze regionálního kola 

a domluvily, které knihovny budou mít zájem vzít své vítěze literární a výtvarné sekce místních 

kol na avizovaný výlet. Zájem projevily Knihovna Jana Drdy Příbram – pobočka Školní, Místní 

knihovna Jince a Městská knihovna Dobříš. 

19. dubna 2018 jsme navštívili farmapark a bylo pro nás velké překvapení, že v tento den 

budeme jediní návštěvníci. To se však ukázalo jako velká výhoda. Knihovnice nemusely 

neustále počítat a hlídat děti, aby se nám nepomíchaly s jinými skupinami, a všechny atrakce 

jsme si mohli užít sami a bez čekání. Děti měly možnost vidět spoustu zvířat – od domácích 

prasat, slepic, koz, králíků až po cizokrajné lamy, pštrosy, bizony. Nejvíce je asi zaujala klokaní 

rodinka s mládětem v mámině kapse. Dále zde byla spousta lanových parků, vodních parků, 

vodních trampolín, společná houpačka pro deset a více dětí… Ačkoli jsme park navštívili mimo 

sezonu, zaměstnanci pro nás připravili oběd, a to s možností vybrat si ze tří chodů podle přání 

dětí. Počasí nám přálo a tak jsme Soběhrdy opouštěli ve 14.00 unavení, vyslunění, najedení a 

spokojení.  Zúčastnilo se 16 dětí a 3 knihovnice. 

Dalším plánovaným seminářem byla květnová dílna s lektorem PaedDr. Františkem 

Zborníkem Čapkovské dramatizace. Od čtvrtka 3. do soboty 5. května pracovalo 13 knihovnic 

a 1 knihovník pod vedením zkušeného lektora – ve čtvrtek a v sobotu v dobříšské knihovně, v 

pátek v Památníku Karla Čapka ve Strži u Staré Hutě. Všichni jsme si moc užili pokusy o 

dramatizaci vybraných čapkových povídek, prohlídku památníku i čtvrteční a páteční večerní 

program: prohlídku dobříšského zámku, návštěvu čajovny i posezení v knihovně s programem 

scénického čtení povídky Josefa Čapka „Stín kapradiny“ v podání Divadla Knihovna. 

3. a 4. srpna 2018 se konala v Městské knihovně Dobříš konference NEJLEPŠÍ 

PEROUTKA ČESKÝCH DĚJIN. První část akce se odehrávala v pátek odpoledne v knihovně, 

kde lektor Martin Groman seznámil účastníky s osobností a dílem Ferdinanda Peroutky, 

poslechli jsme si zajímavý rozhlasový pořad ČR2 o této nejvýznamnější osobnosti české 

žurnalistiky. Pan Groman se Ferdinandem Peroutkou zabývá již více než dvacet let a doplnil 



mnoho zajímavých skutečností z jeho pracovního i osobního života. Po večeři v pizzerii Olivo, 

jsme se sešli opět v knihovně a shlédli scénické čtení povídky jednoho z dalších Pátečníků 

Františka Langera 7 hodin 35 minut. Zhruba půlhodinové představení připravilo opět dobříšské 

Divadlo Knihovna. Pak již následovala volná zábava, a protože téměř všichni účastníci 

konference spali v knihovně, navzdory horkému počasí se povídalo do pozdních hodin. Ráno 

jsme se vydali přes zámecký park do Památníku Karla Čapka, cestou plnili úkoly bojové hry na 

téma Pátečníci. Ve Strži na nás již čekala ředitelka památníku Kristina Váňová a Martin 

Groman, provedli nás památníkem a v expozici Ferdinanda Peroutky jsme se dozvěděli mnoho 

zajímavého o jeho vztahu ke Karlu Čapkovi, Olze Scheinpflugové a Pátečníkům. Debata se 

rozšířila i na současná témata jako jsou média, novináři, politici. Celou konferenci jsme 

zakončili odpoledním piknikem v příjemném a inspirujícím areálu Památníku K. Č. 

Akce se zúčastnilo 20 knihovnic a 3 knihovníci z celé republiky. 

Příbramské klubko se v roce 2018 sešlo  ještě jednou a to 15. listopadu v Městské knihovně 

Jílové u Prahy. I zde nás čekal zajímavý program. Po projednání klubkových záležitostí jsme 

se seznámili s KS KOHA a prohlédli si knihovnu. Pak nás čekala návštěva Regionálního muzea, 

prohlídka města a společný oběd. Sešlo se 14 knihovnic. 

V roce 2019 bychom rádi uskutečnili čtyři  projekty – seminář o vývojové psychologii dítěte 

0 – 5  let, který se bude konat v únoru v KJD v Příbrami, již tradiční srpnovou konferenci 

tentokrát na téma Egon Hostovský, seminář zaměřený na střih a úpravu videí a v září exkurzi 

do dvou Knihoven města Plzně a návštěvu kláštera v Plasích. 

 


